
 



 

2. oldal 

2025. Pünkösd 

Köszöntő 

Ismét közeledik egy Rác Pünkösd, 
amely rendezvényt senkinek sem 
kell bemutatni. Ilyenkor minden 
dusnoki szív megdobban és a falu is 
megtelik régi és új arcokkal egy-
aránt. Ezen jeles eseményre szinte 
mindenki igyekszik hazajönni a csa-
ládjához, rokonokhoz, barátokhoz, 
hogy újra együtt legyenek, és egy 
kicsit kikapcsolódjanak közösen.  

Az idei rendezvény során is töre-
kedtünk arra, hogy minden korosz-
tály megtalálja a maga szórakozási, 
kikapcsolódási lehetőségét és jól 
érezze magát. Jobbnál jobb progra-

mokkal készülünk a gyerekek, 
családok, sportolni és szórakozni 
vágyó fiatalok és felnőttek szá-
mára egyaránt. Felsorolni is ne-
héz, mennyi minden vár majd a 
kilátogatókra idén is, a részletes 
programtervet megtalálják az új-
ság 17. oldalán. Bízom benne, 
hogy mindenki tartalmasan és jó 
hangulatban tudja eltölteni az 
idejét szeretett falujában! 
   Nem is kívánhatnék mást, mint 
jó szórakozást a programokhoz!  
   Találkozunk a Rác Pünkösdön! 

Bolvári Dávid 
polgármester  

 

 

Beruházások 
Múlt–jelen–jövő 
Dusnoki látogatóközpont kialakítása 
A látogatóközpont építése elindult, az alapozás meg-
történt, és a szükséges gépészeti csővezetékek, ká-
belek a helyükre kerültek. Május második felében a 
falazási munkálatokkal folytatódik a beruházás, in-
nentől már látványosabbak lesznek a folyamatok, hi-
szen az épület végre előbukkan a földből. 

 
Élhető Dusnok 
Az István Király téren a helyi lakosok számára egy új, 
esztétikus találkozóhely létesül. A tér teljesen meg-
újul, amely során új térburkolat és padok kerülnek 
elhelyezésre, továbbá a teljes zöldfelület is kicseré-
lődik. A park újra méltó lesz, hogy a falu egyik ékkö-
ve legyen. 

A Barai Szabadidőparkban lévő tó körül tervezett fu-
tópályára elnyert támogatás jelenleg módosítás alatt 
áll. Ennek oka, hogy az arra szánt összeget más be-
ruházásokra szeretnénk fordítani. Terveink között 
szerepel egy sétány a „Nagy híd” és a Turisztikai 
központ között, amely biztonságosabb megközelíthe-
tőséget biztosít a gyalogosok és kerékpárosok szá-
mára a játszótérhez, illetve az épülethez. A művelő-
dési ház környezetében kialakításra kerül egy új tér-
burkolattal ellátott rendezvénytér. Az Barai szabad-
időparkban is jelentős fejlesztéseket végzünk 
(sütőhely, grillezési lehetőség kialakítása, új nyilvá-
nos wc kialakítása, stég építése, parkrendezés, par-
kosítás, játszótérbővítés). 

(Folytatás a 3. oldalon) 
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Pünkösd – A kereszténység  
láthatatlan erejének ünnepe 

Úgy gondoljuk, ez a módosítás még élhetőbbé tenné 
a falunkat. 
Pályázati forrás: bruttó 130.000.000,-Ft 
 
Helyi humán fejlesztések Dusnokon 
(bírálat alatt) 
Dusnok Község Önkormányzata a Helyi humán fej-
lesztések című felhívásra pályázatot adott be, 
melynek célja a helyi humán szolgáltatásokhoz való 
hozzáférés javítása, egészségfejlesztés, valamint a 
helyi közösségi kohézió és identitás fejlesztése. A 
beadott pályázat jelenleg elbírálás alatt áll. 
Igényelt támogatási összeg: bruttó 35.000.000,-Ft 
 
Vajas-fok aktív víziturizmusának fejlesztése 
Konzorciumvezető:  
Bács-Kiskun Vármegye Önkormányzata  
Konzorciumi tagok:  
Magyar Kajak-Kenu Szövetség  
Bátya Község Önkormányzata  
Miske Község Önkormányzata  
Dusnok Község Önkormányzat  
Sükösd Nagyközség Önkormányzata  
Érsekcsanád Község Önkormányzata  
A pályázat célja, hogy a tervezett fejlesztések meg-
valósításának eredményeként, a víziturisztikai szol-
gáltatások minőségének javításával, valamint a ka-
jak-kenu népszerűségére, társadalmi beágyazottsá-
gára alapozva, minél több embert motiváljon arra, 
hogy szabadidejét aktívan eltöltve, járja a Vajas-fok 
vízitúra útvonalát, legyen edzettebb, egészségesebb, 

és közben ismerje meg a térség történelmi, kulturá-
lis és természeti szépségeit. A pályázat által a meg-
lévő, működő vízi turisztikai központ bővítésre kerül 
egy fedett-nyitott, de biztonságosan zárható hajótá-
rolóval, a csónakok biztonságos vízre eresztését biz-
tosító hely kialakításával és egy 25 m2 alatti úszómű 
kihelyezésével. 
Igényelt támogatási összeg (Dusnok): bruttó 
35.426.496,-Ft 
 
Magyar Falu Program 2025 
Az idei évben is kiírásra kerül a Ma-
gyar Falu Program, amely során bel-
területi út, járda, gyalogosátkelő és 
híd építésére, felújítására lehet pá-
lyázni. Egy pályázó mindösszesen 
egy pályázatot adhat be. Dusnok Község Önkormány-
zata a jelen kiírásban a járdaépítés és felújítás soron 
fog pályázati igényt benyújtani. Az előkészületek 
megkezdődtek, a felmérés, a tervezés és a beadási 
dokumentáció már elkészítés alatt áll. 
Igényelhető támogatási összeg: bruttó 10.000.000,-
Ft 

Húsvét után ötven nappal a keresztény világ újra 
ünnepel – de mit is jelent valójában Pünkösd, és mi-
ért olyan fontos ez a nap a hívők számára? 

Sokan a tavasz végi hosszú hétvége vagy a pünkös-
di kirándulások miatt várják ezt az ünnepet, de a 
Pünkösd valójában sokkal mélyebb jelentést hordoz. 
A keresztény egyház számára ez a nap a Szentlélek 
eljövetelét ünnepli, amely az Újszövetség szerint a 
tanítványokat új erővel, bátorsággal és bölcsesség-
gel töltötte el – ezáltal megszületett maga az egyház 
is. 

A történet az Apostolok Cselekedeteiben olvasható. 
A tanítványok Jeruzsálemben gyűltek össze, amikor 
váratlanul erős szél támadt és lángnyelvek jelentek 
meg felettük. Ekkor mindannyian megteltek a Szent-
lélekkel, és különböző nyelveken kezdtek beszélni, 
úgy, hogy minden jelenlévő megértette őket. Ez a 
csodálatos esemény nemcsak a tanítványokat for-
málta át, hanem az egész világra kiterjedő keresz-
tény misszió kezdetét is jelentette. 

(Folytatás a 2. oldalról) 

(Folytatás a 4. oldalon) 
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Az egyház születésnapja 
Nem véletlen, hogy a Pünkösdöt az 

egyház születésnapjaként is emlege-
tik. Ekkor kezdtek el a tanítványok 
nyilvánosan beszélni Jézus tanításai-
ról, és aznap több ezer ember csat-
lakozott a közösséghez. A Szentlélek 
eljövetelét a keresztények Isten 
ajándékának tekintik: egy belső 
iránytűnek, amely vezeti és bátorítja 
a hívőket a mindennapokban. 

Ma is élő üzenet 
A Pünkösd nem csupán egy törté-

nelmi esemény felidézése – ma is élő 
valóság a keresztény közösségek 
számára. A Szentlélek a hitet, a sze-
retetet, a türelmet és a bölcsességet 
képviseli, amelyekre különösen nagy 
szükség van a mai, kihívásokkal teli 
világban. 

Magyarországon Pünkösdhétfő 
hivatalos ünnepnap, és sok te-
lepülésen vallási és kulturális 
programokkal, szabadtéri is-
tentiszteletekkel emlékeznek 
meg róla. A népi hagyományok 
közül is sok kötődik e naphoz, 
például a pünkösdi királyvá-
lasztás vagy a zöldágjárás. 
   Egy ünnep, amely összeköt 
   Pünkösd üzenete ma is aktu-
ális: a közösség ereje, a hit 
megújító hatalma és az a re-
mény, hogy a láthatatlan is ké-
pes látható változást hozni az 
emberek életébe. Ezért ez az 
ünnep nemcsak a hívők, ha-
nem mindenki számára fontos 
lehet, aki nyitott egy mélyebb, 
lelki üzenetre.  

 

 

(Folytatás a 3. oldalról) 
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A Dusnok-Fajsz Általános Iskola második féléve 
nemcsak a tanulásról, hanem élményekkel teli kö-
zösségi eseményekről, kulturális programokról is 
szólt. 

Témahetek, versenyek, farsangi forgatag 
A tanév során több alkalommal is megrendezésre 

került egy-egy témahét, amelyek keretében a diá-
kok különféle tantárgyakhoz kapcsolódó játékos és 
kreatív feladatokon keresztül bővíthették tudásukat.  

A helyi, a járási, a vármegyei és az országos szer-
vezésű sportversenyeken és tanulmányi versenye-
ken is kiválóan szerepeltek tanulóink. Eredmé-
nyeikről az iskolánk honlapján lehet tájékozódni. 
(https://dusnokiskola.edu.hu) 

A téli időszak egyik legvidámabb eseménye a far-
sangi bál volt, ahol jelmezes felvonulás, műsor, 
tánc és tombolasorsolás szórakoztatta a diákokat. 

 
Kulturális élmények és színházlátogatások 
A diákok számára különleges élményt jelentettek a 

színházlátogatások. A felső tagozat 5-6. évfolya-
mának tanulói Budapestre utaztak a Nemzeti Szín-
házba, az alsósok Szekszárdon tekintettek meg egy 
előadást. Negyven tanulónk a Bűvösvölgyi Médiaér-
tés-oktató Központ programján vehetett részt inter-
aktív foglalkozásokon. Iskolánk kulturális műsorral 
készült nemzeti ünnepünk alkalmából, amelyet a he-

lyi művelődési házban mutattunk be a falu lakóinak. 
Bekapcsolódtunk a rendőrség alkohol- és drogpre-
venciós programjába, valamint a közlekedésismereti 
programba. Diákjainknak tanulmányi kirándulásokat 
szervezünk, szerveztünk. 

 
Szülői értekezletek és fogadónap 
A második félévben szülői értekezlet és egy foga-

dónap is megrendezésre került, ahol pedagógusa-
ink személyesen is visszajelzést adhattak a tanulók 
fejlődéséről. 

 
Kompetenciamérés és felvételi  
A 4., 6. és 8. évfolyamos tanulók tavasszal részt 

vettek az országos kompetenciamérésen, amely so-
rán szövegértés, matematika, történelem, termé-
szetismeret és idegen nyelv képességeiket mérték 
fel. A 8. osztályosokat pedig a középiskolai felvételik 
várták, amely kapcsán több felvételi előkészítő fog-
lalkozást is tartottunk. 

 
Elsősök beiratkozása – új tagokkal bővül az is-

kolaközösség 
Áprilisban került sor az elsősök beiratkozására, 

amely minden évben kiemelkedő esemény az iskola 
életében. Az idei évben 30 kisdiák kezdheti meg 
szeptemberben tanulmányait. 

Az iskola továbbra is elkötelezett abban, hogy 
egy szeretetteljes, támogató, élményekkel teli 
környezetet biztosítson minden gyermek számá-
ra. 

Gorbay-Nagy Tihamér 
iskolaigazgató 

5. oldal 



 

 

Gondozási Központ 
Tisztelt Lakosság! Továbbra is várjuk szeretettel az 

időskorúakat, rokkantnyugdíjasokat, fogyatékkal 
élőket a Gondozási Központ Nappali Intézményünkbe 
(idősek klubjába). Nyitva tartás munkanapokon 8-16 
óráig, ahol kedvezményes áron biztosítjuk a napi há-
romszori étkezést.  

A gondozottakat igény szerint a reggeli órákban 
beszállítják az intézményünkbe és a délutáni órák-
ban otthonukba kísérik haza. A szállításról az önkor-
mányzat gondoskodik. Az ételt helyben is fogyaszt-
hatják, vagy elvihetik személyesen, vagy házhoz 
szállítjuk igények szerint.  

Lehetőség van az étkezés igénylésére a nappali el-
látás igénylése nélkül is. 

Igyekszünk foglalkozásainkon személyre szabottan 
biztosítani a hasznos időtöltést, közösségi életet. 
Minden lakos igénybe veheti az intézményben való 
nappali tartózkodást étkezés nélkül is.  

Ezen felül szakképzett dolgozóink segítséget nyúj-
tanak a betegek otthon ápolásában, ellátásában, ez-
zel támogatva a gondozásra szorulót és a hozzátar-
tozókat is. Ezen szolgáltatás ingyenes.  

Szívesen fogadjuk az önkéntes segítséget, akik 
szívesen vennének részt a mindennapi ápolási te-
endőkben, vásárlásban, idősekkel való kommuni-
kációban és szeretet kapcsolat ápolásában. Az intéz-
mény dolgozóinak koordinálásával együtt támogat-
nánk a rászoruló és kiszolgáltatott embereket. 

Szeretettel fogadjuk intézményünkben azon ön-
kénteseket, akik kedvelik a kreatív tevékenysé-
get, foglalkozásokat, kézműves tevékenységet és 
szívesen vennének részt a nappali intézmény gon-
dozottjai számára programok szervezésében.  

Jelentkezni lehet a szolgáltatásra, valamint az ön-
kéntes segítői tevékenységre személyesen Kassainé 

Hodován Dóra klubvezetőnél vagy Kiss Zsoltné intéz-
ményvezetőnél. 

Az intézmény kollégáinak nevében is kívánok jó 
egészséget a település lakosságának és békés min-
dennapokat! 

 
Család- és Gyermekjóléti Szolgálat 
Ruhabörze: Családsegítő- és gyermekjóléti Szol-

gálat évek óta ruhabörzét tart. Minden héten hétfői 
és szerdai napokon 9 órától- 15:30 óráig, a családse-
gítő (irodaház) épületében. Ruháink széles válasz-
tékban, kiváló minőségben, minden korosztály szá-
mára elérhetőek.  

Szívesen fogadjuk továbbra is a ruhaadományokat. 
 
Adománygyűjtés az év minden napján – az „Adni 

jó” akciónk folytatódik  
Továbbra is várjuk a lakosság adomány felajánlá-

sait, melyet a rászoruló családoknak osztunk ki. 
Amit várunk: 
- tartós élelmiszereket (tészta, olaj, fűszer, liszt, 

cukor, rizs, bab, konzerv stb) 
- gyermekgondozáshoz: tisztálkodó szerek, pelen-

ka, babakocsi, gyermekágy, íróasztal, iskolai eszkö-
zök 

- idős gondozáshoz: pelenka, járókeret 
- beteggondozáshoz: ágy, járóbot, fürdető szék, to-

lókocsi és egyéb ápoláshoz szükséges eszközök kel-
lékek. 

- családok számára: háztartási eszközök, bútorok 
(mosógép, konyhaszekrény, mosogató, hűtőszek-
rény, kályha, egyéb berendezési tárgyak). 

Köszönjük az eddig felajánlott segítséget! 
Kapcsolattartók:  
Sánta Anna és Kiss Zsoltné  
Családsegítő- és Gyermekjóléti Szolgálat 

2025. Pünkösd 
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A Kalocsai Liszt Ferenc Alapfokú Művészeti Iskola 
Dusnoki Gyermek, Ifjúsági és Felnőtt csoportjai-
nak tavaszi időszaka az új táncanyagok elsajátítá-
sával telt el, melyből az újonnan elkészült koreo-
gráfiák a dusnoki Rác Pünkösdön láthatóak majd. 

Az elmúlt időszak eseményei: 
2025. február 15-én, Dusnokon, a Rác Fonóban 

léptek fel csoportjaink. 
2025. április 5-én, Budapesten, a Papp László 

Sportarénában szerepeltek az Országos Táncházta-
lálkozó és Kirakodóvásáron, ahol érsekcsanádi 
táncokat tanítottunk közösen az Érsekcsanádi Ba-

zsarózsa Néptáncegyüttessel a küzdőtéren. Erre az 
Örökség Nemzeti Gyermek és Ifjúsági Népművészeti 
Egyesülettől kaptunk meghívást, mivel idén a Dél-
alföldi régió rendezte az Aprók bálját. 

Természetesen készülünk majd a Rác Pünkösdre is 
és nyári tánctábort is tervezünk, reményeink szerint 
Erdélyben. 

Több megkeresést is kaptunk, hogy 2025 szeptem-
berétől indítsunk új csoportot, 5-10 éves gyerekek 
számára. A beiratkozás módjáról majd júniusban tá-
jékoztatjuk a kedves szülőket. 

Tóth-Mihó Erika és Tóth Zoltán 
néptáncpedagógusok  

7. oldal 
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Balog János gyakori fellépője a dusnoki kulturális műsoroknak. Harmonikajátékával először tízéves korában 
örvendeztette meg a közönséget, mégpedig a Rác Fonóban a Dusenici énekkart kísérve. Az ifjú zenész mára már 
Talentum Hungaricum ösztöndíjat nyert el, amelyhez szívből gratulálunk és sok sikert kívánunk! Az alábbi inter-
júban megismerhetjük János munkásságát, a zenéhez kötődő viszonyát, valamint betekintést nyerhetünk az ösz-
töndíjprogram adta lehetőségekbe is.  

– Hogyan kerültél kapcsolatba a népzenével és a 
harmonikával? 

– Első osztályos voltam, amikor szüleim megkér-
dezték, hogy szeretnék-e valamilyen hangszeren ját-
szani. Édesapám a zongorát ajánlotta, de mivel ő 
maga is harmonikázott, ezért én is a harmonika mel-
lett döntöttem. Szüle-
im mindketten nép-
táncosok voltak, sokat 
szólt nálunk magyar 
és délszláv muzsika, 
tehát kisgyerekkorom 
óta velünk él a népze-
ne. Első tanárom Ha-
zadi Béla volt, akit a 
dusnokiaknak szerin-
tem nem kell bemu-
tatnom; a régi dusnoki 
tamburazenekar meg-
határozó tagja volt. 
Tőle tanultam meg az 
alapokat, de hat év 
után úgy gondoltam, hogy elsősorban a délszláv nép-
zene érdekel, ezt szerettem volna minél jobban elsa-
játítani, ezért kerestünk egy olyan harmonikamű-
vészt, akitől az eredeti forrásból tudom megtanulni a 
technikát.  

– Hogyan szoktál gyakorolni? Mennyi időt töltesz 
gyakorlással? 

– Minden nap szoktam gyakorolni. Hetente egyszer 
van harmonikaórám a tanárommal, Radovan Marić-
tyal. Két éve eljutottam a Méta népzene táborba, ahol 
megismertem Bobár Zoltánt, akitől a magyar népze-
nében használatos kísérési módokat tanulom a mai 
napig szintén heti egy alkalommal online formában.  

– Játszol-e zenekarban? 
– Másfél éve csatlakoztam a Sükösdi Danubia Tam-

burazenekarhoz, akikkel nagyon jól tudunk együtt 
dolgozni. A zenekar tagjainak átlagéletkora 16 év, így 
a lendületesség és a fiatalos temperamentum meg-
kerülhetetlen eleme a műsorainknak. Számtalan fel-
lépésen, sikeren vagyunk már túl. Velük elsősorban 

itt a Bácskában élő nemzetiségek zenéjét játsszuk. 
Repertoárunkban magyar, délszláv és cigányzene is 
szerepel.  

– Néhány mondatban tudnád-e ismertetni magát 
a hangszert és az elterjedését, használatát? 

– Ez egy összetett, bonyolult hangszer, amivel akár 
egy egész zenekar is 
helyettesíthető. Jobb 
kézzel általában a dal-
lamot játszom, míg a 
bal kéz a kíséretet 
testesíti meg. Más-
más típusú hangszert 
használ a balkáni ze-
ne, a sváb népzene, az 
argentin tangó, vagy a 
müzettes hangzású 
francia sanzonok. A 
legtöbb szerb harmo-
nikás Guerrini márká-
jú harmonikán játszik, 
én is egy ilyen hang-

szernek vagyok a büszke tulajdonosa. 
A magyar népzenének nem alapvető hangszere a 

harmonika, de vannak tájegységek, ahol előszeretet-
tel használják, elsősorban, mint kísérőhangszer. 

– A médiából értesültünk arról, hogy Talentum 
Hungaricum ösztöndíjas lettél, amihez szívből 
gratulálunk! Mesélj erről kérlek, pontosan milyen 
ösztöndíj ez, kik nyerhetik meg, illetve milyen 
előnyökkel jár ennek a birtoklása? 

– A III. Béla Gimnázium, ahova járok, az idei tanév-
ben kiemelt tehetséggondozó műhelye lett a Talen-
tum Hungaricumnak. Ez a program elsősorban a ze-
ne és táncművészet területén kiemelkedő fiatal te-
hetségeknek biztosít lehetőséget a tanulásra és a 
fejlődésre. A program célja a 16 és 26 év közötti ma-
gyar zenész, táncművész tehetségek felkutatása és 
szakmai fejlődésének, kibontakozásának támogatá-
sa. Fonyódiné Patyi Mónika tanárnő keresett meg ez-
zel a lehetőséggel és örömmel igent mondtam. Ösz-

(Folytatás a 9. oldalon) 
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szesen 140 jelentkező volt idén, ebből 70 embert vá-
logattak be. Ez egy 10 hónapos program, amelynek 
során havonta egy alkalommal Budapesten személy-
re szabott mentorálást kapok. A program emellett 
biztosít számunkra stúdiófelvételeket, illetve belföldi 
és külföldi koncertle-
hetőségeket is. Véle-
ményem szerint na-
gyon fontos része en-
nek az időszaknak a 
kapcsolatépítés, hi-
szen olyan híres mű-
vészekkel van lehető-
ségem megismerked-
ni, akikkel eddig ál-
momban sem gondol-
tam volna, hogy szóba 
állhatok. Népzenei 
mentorom a többszö-
rös Fonogram- és 
eMeRTon-díjas Her-
czku Ágnes. Vele és Nikola Parovval volt alkalmam 
fellépni az április 29-én rendezett gálakoncerten a 
Budapest Music Center-ben. 

– Kiket tekintesz a példaképednek? 
– Természetesen sok olyan neves zenész van, akik-

re felnézek. Elsősorban a tanárom: Radovan Marić, 
illetve az ő mestere, Ljubiša Pavković, hogy csak a 
legnagyobb neveket említsem Szerbiában. Emellett 
nagyon örülök annak, hogy sok olyan elképesztően 
tehetséges korombeli zenész ismerőst, barátot sze-
reztem az elmúlt években, akikkel inspiráljuk egy-
mást és olykor egy kicsit versengünk is. 

– Milyen jövőbeli terveid vannak? Professzioná-
lis szinten szeretnél muzsikálni, vagy a hobbidnak 
tekinted a harmonikázást? Esetleg zenei pályán 
gondolkodsz-e a megélhetést illetően? 

– Mindig is érdekeltek a jogtudományok, de nem 
szeretném a zenét teljesen háttérbe szorítani. Ma-
napság nem egyszerű pusztán zenélésből megélni, 
ezért inkább egy polgári pályát szeretnék választani, 
és természetesen mellette zeneileg fejlődni, ameny-
nyit csak lehet. Aztán majd meglátjuk, hogy mit hoz 
az élet. 

– Dusnok népzene- és tánckultúrája volt-e rád 
hatással? Milyen tájegységek zenéit szereted a 
legjobban? 

– Természetesen fiatalabb koromban engem is ma-
gával ragadott a dusnoki prélók hangulata, évek óta 
rendszeres résztvevője vagyok a helyi kulturális ese-

ményeknek. Emellett jelenleg is aktívan táncolok a 
Dusnoki Hétszínvirág Néptáncegyüttes ifjúsági cso-
portjában, immáron több mint 10 éve.  

A balkáni népek zenei világa áll hozzám a legköze-
lebb, mivel a harmonika nagyrészt szólóhangszer-
ként jelenik meg, így jobban ki tudok benne bonta-

kozni. Ettől függetle-
nül előszeretettel ját-
szok magyar népze-
nét is. 
   – Mivel foglalkozol 
a hétköznapokban, 
ha éppen nem har-
monikázol? 
   – Sajnos nagyon ke-
vés szabadidőm van. 
Az iskola, a harmoni-
ka, a fellépések telje-
sen kitöltik a minden-
napjaimat. Hétvégen-
ként igyekszem egy 
kicsit lazítani, olyan-

kor találkozom a barátaimmal.  
– Jelenleg mit tanulsz és milyen céljaid vannak 

a jövőt illetően? 
– Jelenleg a III. Béla Gimnázium tizenegyedikes ta-

nulója vagyok. Jövőre érettségizem, és jogi egyetem-
re, valamint a Zeneakadémiára szeretnék jelentkez-
ni. 

– A jövőben sok sikert és kitartást kívánunk a 
céljaid eléréséhez! 

Kiss-Bényi Emese 

(Folytatás a 8. oldalról) 
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Kék Madár Fesztivál – ahol a művészet 
a gyógyulás szolgálatában áll 

A Kék Madár Alapítvány több mint harminc éve se-
gíti a Kalocsán és környékén élő súlyosan beteg 
gyermekeket. Az 1991-ben Lakatos György fagott-
művész kezdeményezésére létrejött alapítvány azóta 
is töretlenül dolgozik azon, hogy a legnagyobb aján-
dékot adja a rászorulóknak: a szeretetet, a törődést, 
a reményt – és mindezt a kultúra eszközeivel. 

A segítségnyújtás egyik legfontosabb forrása a Kék 
Madár Fesztivál, amelyet minden évben júniusban 
rendeznek meg Kalocsán. A fesztivál bevétele a be-
teg gyermekek támogatását szolgálja – eddig több 
mint 1200 gyerek kapott így anyagi és lelki segítsé-
get, köztük dusnokiak is. 

A háromnapos rendezvény a Duna-menti térség 
egyik legnívósabb összművészeti eseménye, ahol ko-
molyzenei és könnyűzenei koncertek, jazz- és népze-
nei fellépések, színházi előadások, kézműves vásár 
és gyermekprogramok várják a látogatókat. A feszti-

vál különlegessége, hogy a fellépő művészek – köz-
tük országos és nemzetközi hírű előadók – tisztelet-
díj nélkül vesznek részt, így támogatva az alapítvány 
ügyét. 

Az elmúlt négy évben egy rajzpályázattal is bővült a 
fesztiválhoz kapcsolódó programok sora, amelybe a 
dusnoki általános iskolások is évről évre lelkesen 
bekapcsolódnak. Külön büszkeség, hogy 2023-ban 
Szilágyi Ákos, a dusnoki iskola tanulója az egyik 
nyertes pályaművet készítette! A gyerekek rajzai 
nemcsak a rendezvény hangulatát színesítik, de az 
ezekkel díszített kitűzők vásárlásából származó be-
vétel is a beteg gyermekek megsegítését szolgálja. 

Dusnok nemcsak támogatottként, hanem aktív 
résztvevőként is jelen van a fesztivál életében. 
Önkéntesünk Majoros Márti, valamint a rendezvény 
egyik állandó műsorvezetője, Majoros Rita is dusno-
kiak – munkájuk és elkötelezettségük nagyban hoz-
zájárul a Kék Madár Fesztivál sikeréhez. 

Dusnokról mindössze egy rövid autóút Kalocsa – 
érdemes tehát családdal, barátokkal együtt elláto-
gatni a Kék Madár Fesztiválra. Egy ilyen hétvége 
nemcsak élményekkel ajándékoz meg, de hozzájá-
rulhatunk vele ahhoz is, hogy beteg gyermekek – 
köztük akár saját közösségünk tagjai is – kapjanak 
esélyt a gyógyulásra. 

Külön köszönet illeti a Rác Pünkösd szervezőit, 
amiért lehetőséget biztosítanak arra, hogy vasár-
nap sátrunkkal kitelepülhessünk és adományokat 
gyűjthessünk a beteg gyermekek javára. 

Köszönettel: 
Kék Madár Fesztivál 

szervezők 
XXXIII. Kék Madár 

Fesztivál –  
Kultúra,  

Jótékonyság,  
Közösség! 

2025. június 13–15. 
Kalocsa, Sétálóutca 
Kiemelt támogató: 

MVM 
Tóth Dániel  
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„Az egészség korona az ember fején, 
de csak a beteg láthatja meg azt” 

Interjú Bálint Sándor masszőrrel 

– A cím miatt máris elné-
zést kérek, hiszen a pontat-
lan titulussal illettelek. Mu-
tatkozz be kérlek, mivel fog-
lalkozol pontosan? 

– Nemzetközi műszeres 
manuál terapeuta vagyok. Ez 
mellett izomkorrekciós 
masszőr. TRX-funkcionális 
tréner; fitness- és rehabili-
tációs edző. De tanultam os-
teopataként is, e mellett fog-
lalkozom ízületi izometrikus 
kimozgatással, amelyet a 
köznyelv csontkovácsolás-
nak nevez. 

– Hogyan kerültél kapcso-
latba kezdetben a masszőrködéssel? 

– Ez egy vicces történet. Tíz éven keresztül szakács 
voltam egy pécsi étteremben. Egyik nap csörgött a 
telefonom és egy barátom meghívott egy masszázs 
tanfolyamra. Én pedig „buliból” elmentem vele. Ott 
derült ki az első 5 perc után, hogy jó érzékem van a 
masszírozáshoz: az oktató megkérdezte, mióta va-
gyok masszőr, mert olyan fogásokat alkalmaztam. 
Persze válaszoltam rá, hogy kb. 5 perce! Ez itt kez-
dődött. Az első tanfolyamom svédmasszázs volt, 
majd következett a nyirokmasszázs, 2006-ban. 

– Hogyan indultál el a szakmában? 
– Egy általános egészségügyi modul megszerzése 

után Pécsett elkezdtem egy természetgyógyász mel-
lett dolgozni, leginkább nyirokmasszázzsal foglal-
koztam (például ödémás végtagok, elefántiázisban 
szenvedők gyógyítása). Fontos volt számomra, hogy 
jól megtanuljam a nyirokrendszer masszírozását. Itt 
Csobán Gábor kiropraktőr mellett tanultam, dolgoz-
tam, tőle sajátítottam el a magyarosan csontková-
csolásnak nevezett eljárást, melynek a hivatalos 

megszólítása kiropraktőr. 
   – Tegyük tisztába a bonyo-
lult kifejezéseket! Mit jelent 
a fő tevékenységed, a mű-
szeres manuálterapeuta? 
   – A műszeres manuálterá-
pia egy spanyol osteopata, 
Stefan Richelli 10 éves inno-
vatív fejlesztése. A Richelli-
eszközök egyedi formáinak 
és anyagának kialakítását 
több évnyi kutatómunka, fej-
lesztés előzte meg. Egyre 
szélesebb körben alkalmaz-
zák olyan esetekben, me-
lyekben a páciens mélyebb 
szöveteibe való bejutás haté-

kony terápia lehet. A Richelli-eszközök anatómiailag 
illeszkednek a kezelendő területhez. Az eszközök 
segítségével a lágyrész kezeléseket sokkal mélyeb-
ben és hatékonyabban tudjuk elérni, mint ha csak a 
kezünkkel dolgoznánk az izmokon, izompólya vona-
lakon. A műszeres manuálterápia fájdalmat csillapít, 
javítja a szövetek közötti elmozdulást, hat a vér és 
nyirokkeringésre és jól alkalmazható a trigger pon-
tok kioldásánál. Az eszközök használatával hatunk 
továbbá az izomtónusra és a gerincpatológiákra. 
2019-ben részt vettem ezen manuális eszközök ku-
tatási és tervezési tevékenységében az orvosi mű-
szergyártó Mediola Kft. megbízásából. 

– Mi az a sokszor emlegetett trigger pont? 
– A trigger pont egy érzékeny terület az izomzat-

ban vagy a fasciában, ahol a feszesség a legerőtelje-
sebb, nyomásra fájdalmat okoz, ami kiterjedhet, il-
letve átüthet a test más területeire is. Másrészről, a 
trigger pontból az izomzaton és a fascia rétegein át 
nyomás nélkül is kisugározhat fájdalom más terüle-

(Folytatás a 13. oldalon) 

A hosszan tartó egészséges élet az, amire a legtöbbünk vágyik. Kinek kevesebbet kell érte küzdenie, 
kinek többet. De egészségesen és jól élni nem egyszerű. Azonban élnek közöttünk olyan segítő szak-
emberek, akik életmódjukkal, tudásukkal, szakértelmükkel vezetnek minket a helyes irányba. Bálint 
Sándor is ezen segítők csoportjába tartozik. Az alábbi interjúban betekintést nyerhetünk izgalmas 
munkásságába, életébe. 
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tekre, ami myofasciális fájdalom szindrómát okoz-
hat. 

– Hogyan kerültél kapcsolatba a műszeres manu-
álterápiával? 

– Ez is érdekes történet! Munka közben leszakadt a 
jobb vállam, a bicepszem, de nem akartam, hogy 
megműtsék. Kerestem egy másik megoldást, ekkor 
találtam egy műszeres manuál terapeutát, aki meg-
gyógyította a vállamat. Ennek a módszernek a meg-
ismerése után jelentkeztem a Balance Med Akadé-
miára és én is ilyen terapeuta lettem. A módszer ki-
tüntetett szerepet játszik a munkásságomban, mert 
rendkívül sok problémára megoldást nyúlt. Alkalma-
zásakor egy öngyógyító mechanizmus indul be. Meg-
oldás lehet például gyulladásra, baleset során szer-
zett sérülésekre, ficamra, gerincsérv-
re, ödémásodásra, rengeteg problé-
mára.  

– Mit csinál az osteopata valamint az 
izomkorrekciós masszőr? 

– Az oszteopátia egy olyan terápiás 
módszer, ahol az alapos anatómiai, 
élettani, kórtani ismeretekre alapoz-
va, a fejlett manuális készségeken ke-
resztül képesek vagyunk precíz álla-
potfelméréseket és kezelési metódusokat alkalmaz-
ni, amik segítik a szervezet öngyógyító mechanizmu-
sait aktivizálni. Amennyiben szeretnénk elhelyezni a 
különböző gyógyító eljárások között, akkor ez egy 
olyan kiegészítő terápiás módszer, ami a többi 
egészségügyi szakmával (pl. orvosok, gyógytorná-
szok) együttműködve képes a páciens életminőségén 
javítani. 

Egy izomkorrekciós masszőr foglalkozik a teljes 
ortopédiával, a masszázs technika reumatológiai és 
neurológiai alapokra készült. 

– A tudásodat hol alkalmaztad? 
– Sportolókat láttam el ezekkel a módszerekkel. 

Dolgoztam a Kozármisleny Sport Egyesületnél, a 
Siklós FC-nél, a tollaslabda válogatottnál (testsúly, 
testmagasság mérése, sportsérülések kezelése, 
személyre szabott izomkorrekciós kezelés, sport 
masszázs, regeneráló masszázs, rehabilitációs men-
tor, mobilizációs/streching tréner). Az NB1 PMFC 
MATIAS csapatánál egy évet töltöttem el, illetve a 
Győri Audi ETO csapatánál is tevékenykedtem. A Fra-
dinál és a NEKA Nemzetközi Kézilabda Akadémián 
meghívásos alapon bedolgoztam. 

Amatőr és profi sportolók teljes körű felkészítését, 
rehabilitációját végeztem. Foglalkoztam fiatal tehet-

ségekkel, több futbal-
listát segítettem, pél-
dául Csobot Kevint. 

Rehabilitációs men-
tor voltam a Pécsi 
Nemzeti Színházban, 
dolgoztam a Pannon 
Filharmonikusok mű-
vészeivel.  

Fitness- és rehabili-
tációs edzőként ké-
szítettem fel fitness-
versenyzőket (Figure 
Las Vegas Ms Olimpia 
– itt többször, több 
általam felkészített hölgy szerepelt a dobogón). 

   Érdekesség, hogy lovakkal 
is foglalkoztam, versenylova-
kat készítettem fel díjugratás-
ra, hiszen ők is úgy működ-
nek, mint mi, emberek. Masz-
szírozással az idegrendszerü-
ket, mozgásukat javítottam. 
– 2020-ban a Koppenhágában 
megrendezésre kerülő masz-
szőr világbajokságon reme-

keltél. Mesélj erről! 
– Abban az időszakban unatkoztam, még többre 

vágytam. Az interneten leltem rá a koppenhágai vi-
lágversenyre. Az első versenyre egy évet készültem 
fizikálisan konditeremmel, mentálisan egy spirituá-
lis segítővel. Fizikálisan is fontos az ilyen versenye-
ken a jó erőnlét és hetekkel előtte a megfelelő táp-
lálkozás. 40 országból érkeztek versenyzők. Két ka-
tegóriában, keleti és nyugati stílusban lehetett indul-
ni. Én a nyugatiban indultam svéd masszázsban és 
műszeres manuális terápiában. Nagyon szigorú kö-
vetelményeknek kellett megfelelni. Koreográfiát, 
energia, erőáramlást néztek és pontoztak a bírók. 
Közel 300 versenyző volt, 3 napig tartott a verseny. 
Az első versenyemet sikerült megnyerni, a követke-
ző versenyt második helyen végeztem. 

– Gratulálunk hozzá! A sport mindig az életed ré-
sze volt? 

– Igen, a sport az életem része volt és a mai napig 
az. Hat éves koromtól úsztam, 10 éves koromtól ka-
ratéztam. Utána thai boxoltam, amiben 7 évet ma-
gyar bajnok voltam. Majd fittnesseltem, hogy izmo-
sodjak, mert túl vékony voltam. A testépítést először 
hobbiként űztem, majd amatőr versenyeztem fekve 

(Folytatás a 14. oldalon) 

(Folytatás a 12. oldalról) 
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nyomásban. Onozó Szabolcs, aki a mai napig a bará-
tom (8 szoros fekvenyomó világbajnok és világcsúcs-
tartó) hatására kezdtem el foglalkozni tudatosan a 
testépítéssel. Ezeken kívül 2013-ban végeztem el az 
R-Med Akadémián a TRX-funkcionális tréner kép-
zést, mert ez a sport is közel állt hozzám. Előtte 
cross fitteztem. Azért tetszett meg a TRX, mert kor-
tól, nemtől független lehet művelni – „ez a hordoz-
ható konditerem”. 

– Ilyen életpálya után hogyan kerültél Dusnokra? 
– A munkám miatt közel 8 évet úton voltam az or-

szágban és Európában, hiszen a csapatokkal utaz-
tam én is. Nagyon szép időszak volt, de mindent fel 
kellett áldozni cserébe: magánéletet, kényelmet. 
Nehéz volt ez, nyolc év után megelégeltem, ki akar-
tam szállni. Megismerkedtem a párommal is, aki 
most már a feleségem. A zűrzavaros városi életből 
nyugalomra vágyva a COVID időszakban kerülünk 
Dusnokra. Három eltöltött nyugodt éjszaka után el-
határoztuk, hogy itt szeretnénk élni, hátrahagyva az 
addigi kaotikus életünket. A vírusidőszakot regene-
rálódásra használtuk, majd szépen lassan visszaáll-
tam a hivatásomba, amit azóta dusnoki székhellyel 
végzek. 

– Dusnokon október óta tartasz sportfoglalkozáso-
kat a művelődési házban. Az óráidat a jó hangulat és 
szinte mindig teltház jellemzi. Hogyan jött az ötlet, 
hogy csoportos edzéseket indíts? 

– A hozzám érkező emberek elég rossz állapotban 
voltak. Szeretném ösztönözni és segíteni őket a 
mozgásban. Fontos, hogy mozogjunk rendszeresen. 
Akár egy séta is elég naponta, kétnaponta. Muszáj 
mozogni, a megszokott mozgásformán felül további 
testmozgást is végezni: más mozgáskultúrát kell vé-
gezni attól, amit dolgozunk, amiben eltöltjük a hét-
köznapokat, hogy ne sorvadjunk, ne szűküljünk be, 
ne tompuljunk el. Még azoknak is kell mozogni, akik 
komoly fizikai megterhelést végeznek naponta- lé-
nyeg, hogy más mozgástípust válasszunk. A torna és 

a TRX csoport indításával, megtartásával szeretném 
a résztvevőket segíteni ebben a folyamatban. Igazá-
ból teljesen mindegy, hogy mit tornázunk, mozgunk, 
csak más fajtát végezzünk, mint amit a hétköznapok-
ban csinálunk! 

– Az edzések alkalmával gyakran kitérsz a megfe-
lelő táplálkozásra is. 

– Igen, nagyon fontos a minőségi étkezés is! Ha jó 
alapanyagokat tudunk vásárolni és abból főzni, az 
már egy fél egészség. Ezt mindig hangsúlyozom a 
vendégeimnek. Ezen felül muszáj hidratálni, megfe-
lelő mennyiségű vizet fogyasztani. A modern táplál-
kozásra jellemző az, hogy sokat eszünk, pláne cuk-
ros, lisztes ételeket, ez nem jó. Viszont ha jól táplál-
kozunk, az emésztésünk is rendeződik.  

Érdemes kreatint fogyasztani az izmok ellátására 
és energetizálása érdekében. Az L-glutamin is alap-
ja a szervezetünknek, az agynak is szüksége van rá: 
60-70 %-át teszi ki az izomzatunknak. Ezek olyan fe-
hérjék, aminosavak, amelyek elengedhetetlenek a 
szervezet számára. Napi 5 gramm glutamin az im-
munrendszerünkre hat és az emésztőszervrend-
szerre (pl.puffadást, béláteresztő szindrómát rende-
zi). Ha napi 10 gramm L-glutamint szedünk, az már 
az izomépítésben is segítségünkre van. 

Fontos továbbá az omega 3 szedése a sejtjeinknek, 
valamint a D-vitamin bevitele. Érdemes a B-vitamint, 
B-komplexet külön bevinni. Kálcium, C-vitamin, spi-
rulina, magnézium az, amit javaslok rendszeresen 
szedni. 

Valamint a fehérje kell az agynak és a testnek: 
több fehérjét szükséges bevinni, kevesebb zsírt és 
szénhidrátot fogyasztani. 

Az alkohol fogyasztása nem vezet előre, nem fér 
bele az egészséges életmódba. Felejtsük el a napi 
sört, bort, és menjünk inkább két kört a faluban gya-
logolni vagy biciklizni! 

Túlsúly esetén le kell fogyni, számolni a bevitt ka-
lóriákat és azt fokozatosan csökkenteni. Tegyünk 
meg mindet azért, hogy egészségesebb életformá-
ban legyünk! 

Figyeljünk oda magunkra, hogy ne lustuljuk el! Ha 
már beszűkülünk, meghízunk, bekeményedünk, on-
nantól kezdve nagyon nehéz visszaállítani a testün-
ket, a jó közérzetünket. 

Tedd meg az első lépést magadért, hidd el, a 
másodikat a Jóisten meg fogja segíteni! 

– Köszönjük a beszélgetést és a motiváló tanácso-
kat! A jövőben is ennyi erőt, kitartást, energiát kívá-
nunk a segítő hivatásod végzéséhez! 

Kiss-Bényi Emese 

(Folytatás a 13. oldalról) 
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Dusnokon a hagyományok ápolása céljából kerül 
évente megrendezésre a Rác Pünkösd. A falunap jel-
legű kulturális és szórakoztató rendezvény célja 
kezdettől (1992) fogva az volt, hogy a dusnoki csalá-
dok, valamint az egykor innen indult, hajdani dusno-
kiak találkozzanak, és egy hétvégét együtt, vidáman 
töltsenek, rokoni szálakat fűzzenek szorosabbra, ba-
rátságokat ápoljanak. 
A Rác Pünkösd kétnapos programja június 7-én és 

8-án kerül megrendezésre a Barai szabadiőpark-
ban. A részletes program a plakáton olvasható. 
Pünkösdvasárnap a kulturális műsorban szerep-

lő együttesek: 
Kalocsai Liszt Ferenc AMI Dusnoki Aprók Csoportja 
Kalocsai Liszt Ferenc AMI Dusnoki Ifjúsági és Fel-

nőtt Néptáncegyüttes 
Biser Mali (óvodások) 
Biser Srednij (iskolások) 
Dusnoki Roma Tánccsoport 
Tanac Tánccsoport 
Biser Tánccsoport 
Pódium Táncstúdió csoportjai 
A Rác Pünkösd rendezvénye, programjai, koncertjei 

ingyenesen látogathatók. Azonban a rendezvény 
helyszínén vásárolható lesz támogatói jegy 3000 Ft 
értékben, amely vásárlásakor ajándék Dusnokos 
repohárral is meglepjük a támogatóinkat. A támoga-
tói jegy vásárlásával segítheti a rendezvény fennma-
radását. Támogató jegyek a hivatalban, a Park ABC-
ben és a Budzsak ABC-ben is kaphatók lesznek. 

A rendezvény hosszútávú céljai között szerepel a 
fenntarthatóság, ezért az idei évben bevezetjük a 
repohár használatát. A repohár használatának a lé-
nyege, hogy a rendezvényeken a vendégek nem el-
dobható műanyag poharat kapnak, hanem újrafel-
használható, strapabíró, mégis könnyű ivóeszközö-
ket. Az egyszeri pohárdíj befizetése után (500 Ft) 
mindeki a saját poharából fogyaszthatja az italát a 
nap folyamán, amelyet akár haza is vihet, meg is 
tarthat emlékbe. Aki nem szeretné megtartani, visz-
sza is válthatja a poharat. (Egyetlen újrahasználható 
pohárral 420 liter vizet spórolhatunk meg és 3 repo-
hárral egy fát megmenthetünk a kivágástól. A poha-
rat a felhasználó bármilyen rendezvényre magával 
viheti, így nem termel további szemetet.) 
Autós parkolási lehetőség a közelben: a Park ABC 

előtti füves terület (búcsútér), amely a Köztársaság 
utca és a Rákóczi utca között fekszik. Behajtani a Rá-
kóczi utcából lehetséges. 
A rendezvény két napja alatt a Vágóhíd utcába autó-

val behajtani csak engedéllyel, az ott lakók számára 
lehetséges. 
Aki a két nap folyamán le szeretne települni a sza-

badidőparkba (sátorral, asztallal családi, baráti fő-
zés, piknikezés céljából), az regisztráljon az alábbi 
telefonszámon: 06 70 339 48 70.  
Szervező: Dusnok Község Önkormányzata. A szer-

vező a programváltozás jogát fenntartja. További in-
formáció: 06 70 339 48 70. 
Mindenkit szeretettel várunk! 

15. oldal 

 

Június 7-8. Rác Pünkösd 
Június 24. Szent Iván-napi fáklyás csónakázás 
Július 12. ForFun zenekar koncertje 
Augusztus 20. Államalapítás ünnepe 
Október 4. Szüreti felvonulás és bál 
Október 11. Idősek napja 
November 15. Tánctanítás a Magyar Nemzeti Táncegyüttes közreműködésével, táncház 
November 29. Dusnoki Tamburafesztivál 
December 12. Ünnepi falugyűlés 
December 14. Adventi kézműves vásár 
December 20. Karácsonyi Hangolódó a piactéren 
Szervező: Dusnok Község Önkormányzata, József Attila Közösségi Színtér. Infó.: 06/70-339-48-70. 
A programokról a www.facebook.com/dusnokszinter és a www.dusnokikultura.hu oldalon tájékozódhat. 
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Dusnokon minden évben megrendezésre kerül a 
hagyományok ápolásának céljából a Rác Pünkösd.  

Falunapunk célja a kezdetektől fogva az volt, hogy 
a dusnoki családok, valamint az egykor innen indult, 
hajdani dusnokiak találkozzanak, időt töltsenek 
együtt, rokoni szálakat fűzzenek szorosabbra, barát-
ságokat ápoljanak.  

Éppen ezért a szervezők az évek alatt mindig arra 
törekedtek, hogy ne bazárosokkal teljen meg a Barai 
Szabadidőpark, hanem közösségépítő programokkal. 

Vajon sok évvel ezelőtt hogyan is kezdődött? 
A rendszerváltást követően országszerte egyre 

több helyen falunapot rendeztek.  
Dusnokon is 1992-ben szervezték meg az első falu-

napot, amely egyben az aszfalt pálya avatórendezvé-
nye is volt, napközben ügyességi vetélkedőkkel, ha-
lászléfőző versennyel, majd az est zárásaként Bara-
bállal, melyen az Old Mix Band húzta a talpalávalót. 

32 évvel ezelőtt, 1993. május 30-án, vasárnapi nap-
ra esett az első Rác Pünkösd községünkben, mivel 
attól az évtől pünkösd hétfőt munkaszüneti nappá 
nyilvánították. Falunapunkat községünk akkori veze-
tősége Rác Pünkösdnek nevezte el, mivel települé-
sünkön rác nemzetiség él, akik mindennapjaiban is 
megőrizték őseik hagyományait, kultúráját és nyel-
vét. 

Községünk akkori polgármestere – Palotai Péter – 
kérésére Mirkovics György újjáélesztette a korábbi 
években megszűnt nemzetiségi táncokat táncoló 
táncegyüttest, hogy készítsenek koreográfiát a jeles 
eseményre kulturális műsor gyanánt, melyet a 
együttes tagjai szívesen vállaltak. Az ekkor újjáéledt 
táncegyüttes szinte megszakítás nélkül napjainkig 
fellépői falunapunknak, és országszerte viszik köz-
ségünk jóhírét. A hosszú évek alatt az együttes több 

néven és több művészeti vezető irányítása alatt mű-
ködött, de sokan az akkori tagok közül a mai napig is 
a Biser táncegyüttes tagjai, akik mára együtt táncol-
nak gyermekeikkel és unokáikkal. 

Hagyományosan a rác kultúra jegyében a vasárnap 
esti Barabált évről évre dusnoki zenekar játszotta, 
mivel falunkban hosszú évek óta megszakítás nélkül 
volt nemzetiségi zenét játszó zenekar (Dusnoki Tam-
burazenekar, Sugovica zenekar, Racke Žice, Őster-
melők, Zabavna Industrija). 

A kezdeti években színpad hiányában a kulturális 
fellépések az aszfaltpályán történtek. Évről évre lát-
szódott, hogy a rendezvény fejlődött szervezésben, 
lebonyolításban és egyre színvonalasabb lett. Vidéki 
fellépők érkeztek községünkbe, egyre több gyermek 
és ifjúsági program került megrendezésre, sport és 
gasztronómiai eseményekkel gazdagodott rendezvé-
nyünk. 

1998-ban Horvátországból – Hodován Péter 
(Mándin) jóvoltából – a Slavonski Bećari tamburaze-
nekar érkezett hozzánk. Ettől kezdve szinte kivétel 
nélkül minden évben neves magyar sztárvendégek is 
tiszteletüket tették rendezvényünkön.  

Később kétnaposra bővült falunapunk, így a szom-
bati nap az ifjúságé lett. 

Sok változáson és modernizáláson ment keresztül 
ez a rendezvény, amely a gyorsan fejlődő világ miatt 
elkerülhetetlen volt.  

A legfontosabb, hogy mint a kezdeti években, köz-
ségünk legnagyobb ünnepét töltsük együtt csalá-
dunkkal, rokonainkkal és barátainkkal jókedvben, 
megélve és emlékezve őseink hagyományaira és 
rácságunkra, mivel ez tesz minket, dusnokiakat egy 
közösséggé! 

Pozsonyi Dávid, Szőgyi László 

2005. 2005. 
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Az idei Ovi Party a mesék földjére  
kalauzolja a betérő 

kicsiket és nagyokat! 
2025. június 13-án pénteken rendez-

zük meg a már hagyományosnak mondha-
tó családi délutánunkat, ami minden évben 
nagyon népszerű az óvodások és bölcső-
dések körében. Nagyon nagy öröm számunkra, ami-
kor az óvodaudvar megtelik családokkal, mindenki 
önfeledten játszik, a szülők együtt vannak, beszél-
getnek, a gyerekek örömmel vetik bele magukat a 
feladatokba, együtt játszanak szüleikkel. Az is min-
dig nagy öröm, hogyha a dusnoki nagyszülőket meg-
látogató, vidéken élő kisunokákat hozzák el a nagy-
mamák, nagypapák. 

Minden évben igyekszünk megújulni, vala-
mi új tematikát kitalálni a rendezvényre, 
valami olyat nyújtani, ami eltér a település 
és a környék többi gyermekrendezvényé-
től. 
   Az idén a HERCEGNŐKre és LOVAGOKra 
koncentrálunk, és minden részt vevő gyer-

meket a mesék birodalmába varázsolunk. Lesz itt 
hétfejű sárkány, boszorkány, lovagi torna, mutat-
ványosok, gólyalábasok, udvari bolond, tűzzsong-
lőrök. 

A rendezvényünk célja viszont mit sem változott, az 
óvodás gyermekekkel a rendezvény tematikájához 
igazodva június 19-én a Bikali Élménybirtokra sze-
retnénk kirándulni, ahol tovább élhetik a lovagkor 
izgalmait. A bölcsiseknek helyben tervezünk progra-
mot biztosítani. 

AZ ESEMÉNYRE A BELÉPÉS DÍJTALAN! 
A kitűzött cél eléréséhez azonban szükségünk van 

minden támogatásra, így a délután folyamán lesz sü-
tivásár, tombolaárusítás, zsákba macska, értéke-
síteni fogunk a község több pontján támogatói jegye-
ket, minden felajánlást szívesen és köszönettel 
fogadunk! A tombolafelajánlásokat június 5-ig vár-
juk, a süteményeket a rendezvény napján! 

Reméljük, hogy idén is egy élményekben gazdag 
délutánt tölthetünk együtt! 

KAPUNYITÁS: 17 órakor 
Mindenkit várunk szeretettel! 

Prohászkáné Tamaskó Szilvia 
óvodavezető  
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1993. június 5-én kellemes 
nyári nap volt. A dusnoki Köztár-
saság utca 12. szám alatti csalá-
di ház szuterénjének ajtaján 
megjelent a „Fagyizó nyitva” fel-
irat. Csillogó tekintetű gyerme-
kek jelentek meg az ajtóban, kí-
váncsian leskelődve befelé. 

Annak idején, a kezdetek 
kezdetén 10 forintért árultuk a 
fagylaltot. Sokat köszönhetünk 
Mihóné Ibolya nemesnádusdvari 
fagyizósnak, aki segített az elin-
dulásban. Dusnokon akkoriban 
ketten voltunk fagyizósok: az 
István király utcában a Hámori 
fagyizó és mi, a Tünde fagyizó. 
Mindig mindenben segítettük 
egymást, ha valamelyikünknek 
hirtelen alapanyagra volt szük-

sége, szívesen segítettünk egy-
máson. Abban az időben, amikor 
a boltok és az áruházak nem 
árultak jégkémeket, rengeteg 
fagylalt fogyott. Bevásárlóköz-
pontok nem voltak a közelben, 
kevesebb édesség sorakozott a 
polcokon, így a fagylalt közked-
velt desszertnek számított az 
emberek körében. 
   A fagyizónkat nagy belső te-
rekkel nyitottuk meg, lila szé-
kekkel, falakkal, fagyi színű ki-
egészítőkkel. A benti helyiség-
ben négy asztal várta a vendé-
geinket, valamint a teraszon is 
helyet lehetett foglalni úgy, mint 
most is. A fagyi mellett fagyitor-

(Folytatás a 20. oldalon) 
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tát és süteményeket is kapni lehetett, amelyeket szí-
vesebben vittek haza az emberek. A fagylaltevés 
most is és régen is a fenti teraszos részre koncent-
rálódott. Üdítőt és kávét is fogyasztani lehetett. Ked-
velt ital volt a bécsi kávé, amelynek a receptjét 
Svájcból szereztem meg, de még az iváshoz szüksé-
ges kávéspoharakat is Svájcból kaptuk. A kezdet 
kezdetén készítettünk egy táblát, amely egy barna, 
fürtös hajú kislányt ábrázol, aki piros szoknyában 
nyalja a fagylaltot. Ez a tábla azóta is jelzi nyitva tar-
tásunkat a dusnoki Köztársaság utcában. A tábla az 
elsőszülött gyermekünket ábrázolja, Tündit, aki az 
utóbbi években hobbiból elvégezte a cukrász iskolát, 
így már ketten vagyunk a szakmában. 

Fagylaltjainkat 32 éve saját kézzel készítem, ha-
gyományos eljárással. A titkos recept egy nyíregyhá-
zi fagylaltozóból való. A sógorom, Mándin Péter an-
nak idején járt ott és nagyon finom fagyit evett. Erre 
felbuzdulva felkerestem a tulajdonost, akitől megvá-
sároltam a receptet és a készítési technikát. 32 éve 
ezt 100.000 forintért tehettem meg, ami akkor na-
gyon sok pénz volt. Úgy hiszem, hogy megérte a ha-
gyományokat folytatni és hűen őrizni a receptet, hi-
szen sok vendégem emlékezik vissza a gyermekko-
rára fagyizás során: „ez a fagyi pont olyan, mint a 
gyerekkoromban volt!”. A gombócok receptjét nem 
változtatom, de igyekszem a fogyasztói trendeknek 
megfelelni, figyelve az újdonságokat, az aktuális 
kedvenceket, például ilyen ma a dubai csoki íz. Fon-

tos számomra a szakmai továbbképzés. Sok bemuta-
tóra, továbbképzésre járok, valamint a szakmai la-
pokból értékes információkkal tudom bővíteni az is-
mereteimet. 

Május 8-án, Magyarország fagylalt napján féláron 
árultuk a gombócot, csatlakozva az országos mozga-
lomhoz. Biztos sokan nem tudják, miért pont ez a dá-
tum az országos fagylalt nap. A magyarázat egysze-
rű: a tölcsér alakja jelképezi a római 5-ös számot, 
két gombóc fagyi pedig a nyolcadikát, így lett 5. hó-
nap 8. napja ez a nap! Az idei borús nap ellenére is 
sokan eljöttek hozzánk fagylaltozni az ünnepen. 

A jövőben is töretlen lelkesedéssel várom régi és 
új vendégeimet a Köztársaság utcai kézműves fagyi-
zónkban! 

Hodovánné Kerekes Tünde 

(Folytatás a 19. oldalról) 
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Rendszeresen a dusnoki Vajas-parton indul a na-
pom, szeretek itt gyalogolni. Szép a táj, friss a leve-
gő, ez a nyugalom jólesik reggel. Mostanában egyre 
többször találkoztam más gyaloglókkal, akik ugyan-
így gondolják. 

Úgy gondoltam, hogy miért ne alakíthatnánk egy 
gyaloglóklubot, ahová bárki csatlakozhat, aki gyalo-
golni szeret. Aztán jött a lehetőség és az ötlet a dus-
noki jegyzőnőtől, dr. Welchner Edittől, hogy csatla-
kozzunk az Országos Gyalogló Idősek Klubhálózatá-
hoz. Ez a hálózat fogja és gyűjti össze az országban 
gyalogolni szerető időseket. Ezt a klubot Monspart 
Sarolta világbajnok tájfutó, a Nemzet sportolója, az 
Idősek Tanácsának tagja kezdeményezte. Munkássá-
gát, emlékét megőrizve folytatja tovább a klub a há-
lózat építését.  

Ehhez csatlakozva szerveztük meg az első közös 
gyaloglást, mely április 24-én, Monspart Sarolta ha-
lálának 4. évfordulóján volt. Elég sokan összegyűl-
tünk a gyalogláson, ami nem csak egy közös sporto-
lás volt, hanem szinte egy baráti találkozó. Jó han-
gulatban telt a délelőtt, beszélgettünk, nosztalgiáz-
tunk, mindenki jól érezte magát. Ezen felbuzdulva 
úgy gondoltuk, hogy ezentúl legalább havi rendsze-

rességgel szervezünk gyaloglásokat, túrákat, hét-
köznapokon és hétvégeken is, a faluban és a környé-
ken. Létre is hoztam e célból egy Facebook csopor-
tot, amit bárki megtalálhat és ahová bárki csatlakoz-
hat. A csoport neve: Dusnoki Senior Baráti Kör. Aki 
nem internetezik, de szeretne csatlakozni, engem 
bármikor megkereshet, szívesen fogadom. A későb-
biekben tervezünk csatlakozni a környékbeli falvak, 
városok gyaloglóprogramjaihoz is.  

Gyalogoljunk együtt az egészségünkért!  
Majorosné Pandur Márta  
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A Jagicza Tamás által irányí-
tott bozsikos korosztályaink 
továbbra is sok gyereknek 
nyújtanak sportolási lehető-
séget. Náluk a részvétel szá-
mít és nem az eredmény. 
U13-as csapatunk idén, erőn 

felül teljesítve bajnoki címet 
nyert. Pákolicz László legény-
sége óriási bravúrt hajtott 
végre, hiszen a mezőnyben 
több utánpótlás-nevelő, városi csapat is jelen volt.  
Serdülő és ifi csapataink szakmai irányítását Papp-

Hámori András vállalta el és nem is vallott szégyent 
csapataival. Mindkettő korosztály stabilan a közép-
mezőny elején végzett.  
Felnőtt gárdánk idén is dobogós helyen végez, nagy 

eséllyel ezüstérmet vehet-
nek majd át Sáfrán Ferenc 
tanítványai.  
  Pályán kívül is sikerült szép 
eredményeket elérni, Bolvá-
ri Dávid sportelnök munká-
jának köszönhetően több fej-
lesztés is megvalósult a TAO 
program keretein belül. 
   Végezetül szeretnénk kö-
szönetet mondani minden 

játékosnak, szurkolónak, edzőnek és támogatónak! 
Nélkülük nem tartanánk itt!  
Hajrá Dusnok! 

Bolvári Zoltán 
alelnök  
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